
Alvarez Plagaro: «Funtsezkoena ez da

saltzea, neure lana erakustea baizik»

\ I*l Alfredo Alvarez Plagaro eta Dick Rekalde
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(jira aurten ARCOn euren lanakerakutsiko

03 dituzten artista euskal herritarrak. Gastei-

p á I zen duela 33 urte jaioa lehena eta Iruñeko

£ Txantrean duela 29 bestea. Euskal Herrian
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Alfredo Alvarez Plagaro duela

33 urte jaio zen, Gasteizen.

Leioako Arte Ederretako Fakul-

tatean egin zituen ikasketak

1980tik 1985erabitartean. Bi ur-

te geroago, 27 urte baino ez zi-

tuela, ARCOn parte hartu zuen

lehen aldiz, Gonzalo Sanchezek

zuzentzen duen Dieciseis gale-
riaren eskutik orduan ere.

Azken urteotan Madrilen bizi

da, eta erakusketa asko egin izan

du hiri horretan. Madriletikkan-

po ere, Donostia, Bilbo, Iruñea,

Ourango, Zaragoza, Alacant,

Cuenca, Salamanca, Zamora,
Huelva eta Bolonian erakutsi

izan ditu orain artean bere lanak,

bakarkako zein taldekako era-

kusketatan.
Azken aldi honetan ‘koadro

berdinak’ lantzen ari da, hots,

egitura berbera bi, lau, sei, zortzi.

hamar edo hamabi aldiz errepi-
katzen duten koadroak. «Ga-

rrantzitsuena ez da berez dena,

baizik eta den hori hainbat bider

déla», aipatzen du lan hauei bu-

ruz mintzatzean.

«Koadro tradizionalen muge-
tan deseroso sentitzearen ondo-

rioz» ekin dio Alfredo Alvarez

Plagarok bidé berezi horri, berak

dioenez. Berdintasun hori lor-

tzeko erabiltzen duen teknika ez

da, ordea, kopiaketarena, bat-

bateko langintzá baizik: «Sor-

men imintzio bakoitza, egokia
izan edo ez, errepikatu egiten da,

artearen munduan hairi defini-
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egun egiten den arte garaikidearen bi eredu

aipagarri hauekin mintzatu gara, ea AR-

COn parte hartzeak zer dakarkien galdetu

diegu. Nahiz eta azokaren garrantzia aitor-

tu, gehiegizko ilusiorik ez digute erakutsi.

gaitzak diren ongiaren eta gaiz-
kiaren kontzeptuak erlatibizatu

nahirik».

Duela sei urte bezala, aurten

ere ARCO bere lanak erakusteko

aukera egokia izango delakoan

dago Alvarez Plagaro.
EGUNKARIA.— Zer esanahi du

zuretzat ARCOn parte hartzen

Duela sei urte ere ARCOn erakutsi /.uen bere lana Abare/. Plagarok.

duzun bigarren aldi honek?

ALFREDO ALVAREZ PLAGARO.—

Bakarkako erakusketa bat

gehiago da. Ez dakit salduko du-

dan ala ez, baina, tira, azken fi-

nean hori ez da garrantzi handi-

koa.

EGUNKARIA.— Dena den, AR-

CO oso azoka garrantzitsua déla

diote. Espainiako garrantzitsue-
na eta Europan ere ezagunene-

takoa.

ALVAREZ PLAGARO Bai, jaki-
na. Baina behin hona iritsiz gero,

ez daukat ARCOra arrakastaren

bila joaterik. Neure lanak era-

kustera noa, azokari gehiegizko
garrantzirik eman gabe.
EGUNKARIA.— Nahiz eta askok

atzeraegin, Dieciseis galería joa-
ten ausartu da behintzat.

ALVAREZ PLAGARO Gonzalo

Sánchez oso galerista ausarta

izan da beti, eta artista gazteen
aldeko apustua egin izan du. Ni-

rea ez da izen berria ARCOn,
lehen ere han izana bainaiz. Dena

den, aurten artista bakarrarekin

joatea erabaki du, etahori bai de-

la arriskutsua. Galeristagehienek
artista bat baino gehiago eman

nahi izaten dute, saltzeko aukera

gehiago izaten baita hórrela.

Dick Rekalde: «Ez dut usté aparteko
ilusio berezirik izan behar dudanik»
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Dick Rekaldek aurten lehen

aldiz hartuko du parte ARCOn.

29 urte ditu Iruñeko Txantrea

auzoan jaiotako eta Leioako Arte

Ederretako Fakultatean ikasle

izandako artista honek, baina

erakusketa eta sari askoren berri

jakin daiteke bere kurrikuluma

irakurriz gero: beka baten bidez,
hiru urte egin zituen Berlinen,

Nafarroako Jaialdietako saria

irabazia du inoiz. Madrilen eta

Berlinen ere egin izan ditu era-

kusketak.
EGUNKARIA.— Zer aurkeztu
behar duzu ARCOn?

DICK REKALDE.— Sei pieza era-

ntango ditut. Ez nuke koadroak

direnik esango. Piezetako bat

pintura tradizionaletik nahiko

gertu dago, baina beste bostak,
nahizeta horman jartzekoak izan,
hiru dimentsiokoak dirá, pintura
eta eskulturaren artekoak. Arki-

tektura maketa gisa ere uler dai-

teke, nahiz eta, jakina, ezingo li-

ratekeen inoiz, inondik inora ere,

Altxerri galeriak aurkeztuko ditu Dick Rekalderen lanak.

gauzatu. Eraikuntza jokoak dirá,
kolore askorekin eginak.
EGUNKARIA.— Zer iruditzen

zaizu ARCOn parte hartu ahal

izatea?

REKALDE.— Egia esanda, urduri

samar ere banago azken eguno-

tan. ARCO garrantzi handiko

leriekin kontaktuak egitea zaila

da, behar lukeen baino mundu

itxiagoa da Espaniako galeriena.

Seguru asko, atzerriko galería
batekin kontaktatzea errazagoa

izango da.

EGUNKARIA.— Saltzea zaila,

ezta?

REKALDE.— Tira, beti dago auke-

ra, baina oso zaila iruditzen zait.

EGUNKARIA.— Dena den, pres-

tigio eta garrantziaren aldetik,
ARCO maila handiko azoka de-

nik ezin da ukatu.

REKALDE.— Alemania eta ingu-
ruetako herrialdeetan, garran-

tzizko azoka asko egiten dirá eta

aukera zabalagoak daude gaur

egungo artea zertan dabilen ikusi

ahal izateko. ARCOn era guztie-
tako galeriak bildu izan dirá: ba-

tzuek saltzea zuten helburu nagu-

sitzat, akzionista hutsak ziren;

beste batzuek, berriz, alderan-

tzizko joera zuten. Badirudi aur-

ten gaurko artearen aldeko apus-

tua egiten dutenak direla parte
hartuko dutenak. Horrek itxura

egokiagoa emango dio.

azoka da. Dena den, ez dut usté

inolako esperantza edo inolako

ilusio fantastikorik sentiarazi

behar didanik. Neure lana era-

kusteko beste aukera bat da, eta

zorte pixka bat izanez gero ga-

leriaren batekin kontaktuan jar
naiteke. Izan ere, Espainiako ga-
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Idazlea

Gezi gutxi,
baby

Aurrez hitz egitea beti da

arrisku. Hala ere, begirada
batean, aurtengo ARCO honek

baditu hainbat aipagai. lazkoan

lekuz aldatu eta azokahaundiek

izaten duten kokapen berrietara

eraman zuten. Jende ilada haun-

diak bai, baina erosleek jajai.
Berriro ekarri dute lehen zeukan

leku apalagora. Neurriz gain
ibiltzeak, alferrikako puztuketa
eta sinesgarritasun eza dakar.

Joan zen urtean egindako sal-

menta apurrak ez ziren inber-

tsiotarakoak izan. Norberak bere

gustukoa zuen lanen bat eroste-

ko parada aurkituko zuen agian,
baina altearen merkatuan dabil-

tzan diru haundi horiek, Suitza-

ko banketxeetako epeletan ge-

ratu ziren, erdi lotan, begi bat

itxita eta bestea irikita. Edo bes-

tela, Wall Street-eko saldatan

dantzan.

Artea inbertsio izatetikapustu
izatera iritsi baita. Ugaritasunak
aniztu egin ditu arte iharduerak

eta ondorioz, lehen apur batzuk

ezartzen zituzten bide exklusi-

boei, beste batzuk gehitu zaiz-

kie. Kapital eta ezaguera elite

murritzetatik, noranahi egin du

salto artegintzak. Salneurri ez-

berdinak daude orain. Ehundaka

milioibalio duenpiezarik egoten
bada ere, egia da hamar mila pe-

zetatako gauzak ere eros daitez-

keela. Dena da libre. Maila ez-

berdinetako galeristak elkar

nahasian eta elkarren lehian,
nork bere eroslegoa noiz harra-

patuko zain. Eta agian hortxe

dago kakoa. Azoka masifikata-

ruen kalteak dirá horiek. Abe-

ratsari ez zaizkio inoiz gustatu
mortadela otartekoak.

Espezialtzera joko du, nere

ustez, ARCOk. Egile eta sal-

tzaile garestien bideari eutsi

beharko dio Europan direnen ar-

tean hirugarren edo laugarrena
izaten jarraituko badu. Salmen-

tak VIP-en areto berezietan egi-
ten dirá, pare bat Chivas hartu

ostean, harreman publikoetara-
ko dauden puta eta puto berrien

irrifar ederren artean.

Hogei mila pezetatako obra-

txoa erosi duen bulegari edo

okinari, nortasun agiria eskatu-

ko diote irteeran. Erosketaren

paperak zintzo erakutsi beharko

dizkioatea zaintzen dagoen mo-

rroi uniformedunari. Eta horrék,
artezalerik amorratuenari ere

apurtzen dio erromantizismoa.

Azken finean, artea eta angulak
erostea parean jarri dituzte eta

merkatariek.


